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kérjenek fel egy budapesti köztéri szobor elkészítésére, míg azt teljesen természetesnek 
gondolják, hogy rendszeresen a fővárosból hívnak Szegedre valakit. Elfelejtik a vidé-
kieket, kicsit másodrendű művészeknek tekintik őket, azt gondolják, aki megmarad 
ott, abban nincs annyi önbizalom, tudás, hogy elhiggye önmagáról, megállná a helyét 
a fővárosban is. Ritkaság, hogy valaki vidékiként Gregor Józsefhez hasonlóan országos 
hírnévre tegyen szert. Ez a képzőművészek esetében különösen igaz, pedig nagyon 
sokan élünk, alkotunk itt Szegeden. Hiába küldözgetik fel évről-évre a különböző 
testületek az előterjesztéseiket a művészeti díjakra, elvétve járnak csak eredménnyel. 
Nem tartom jogosnak ezt az egyenlőtlenséget. Az egyetlen hallgatható rádió, a Bartók 
reggelente mindig bemondja az aznapi kiállításokat és koncerteket. Teljesen természe-
tesnek tekintik, hogy egy-egy nagyobb vidéki fesztivált kivéve csak a budapesti tárla-
tokról szólnak. Tudomást sem vesznek arról, ha egy jelentősebb vidéki alkotónak élet-
mű-kiállítása van valahol. Nem hiszem, hogy ez ellen a szemlélet ellen tudnék tenni 
valamit. Ezért inkább annak örülök, hogy hagynak dolgozni. Sokszor már el sem 
viszem országos kiállításokra a munkáimat, mert lekezelnek, nem engednek be maguk 
közé. Az éremművészek világszervezete, a FIDEM kétévente kiállítást és kongresszust 
rendez, amelyre országonként mondjuk ötven érmet lehet kiküldeni. Ha a buda-
pesti klikk fel tudja tölteni a saját érmeivel a kontingenst, akkor egészen biztos, hogy 
nem juthatnak ki az én munkáim. Amikor ilyen bosszúság ér, mindig elhatározom, 
hogy soha többet nem küldök munkát, de aztán két-három év alatt lecsillapodok, és 
újra elküldöm. Miközben az előbb arról beszéltem, milyen nyugodtan tudok itthon,  
a műtermemben dolgozni, valójában kiderül: állandó stressz ez a pálya. Minden új fel-
adat kihívás. Mégis ez a fajta stressz jó érzéssel tölt el, bevallom, nagyon szeretem. 
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